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Referat skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 9. april 2024 kl. 17.00 – 19.00 

Deltagere: Mariette Jørgensen (MJ), Tina Hahn (TH), Sarah Callesen (SC), Jonas Lund Asmussen (JA), Annika Cording (ACO), Anette Helms (AH), Ida 

Henningsen (IH), Alison Christensen (AC) Frank Bolding (FB), Hanne Petersen (HP), Søren Buchholdt (SB) 
 

  

Afbud: AH, TH, JA, MJ 

Ordstyrer: ACO 

Referent: HP 

 

 

Referat  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 1. Godkendt 

Annika informerede om, at grundet antallet af 

afbud er skolebestyrelen ikke beslutningsdygtig 

ved dagens møde. Dvs. dagens punkter kan 

drøftes, men beslutninger skal formelt træffes på 

næste skolebestyrelsesmøde. 

2. Skolens hverdag – (17.00-17.30) 
 

 Elevråd  

 SFO 

 Medarbejderrepræsentanter ved AC 
og FB 

 Kontoret ved HP og SB  
- byrådets godkendelse af 

ændringsforslag ift. bilag til 
styrelses-vedtægten for 
skoleområdet omhandlende 
klasseloftet i 0.-3. kl. 

- elevtal kommende 0. kl. 
- ansøgning om afkortning af 

undervisningstiden jf. § 16 e 
 

 Nyt fra formanden  
- orientering ved ACO fra 

formandsmøde 

2. Skolens hverdag 

Elevråd: 

Freja og Lovise refererede fra elevrådet: 

 Legepatruljen er godt i gang. Der 

er mange, specielt fra 

indskolingen, som deltager 

 Fokus på sprog og omgangstonen 

på skolen. Elevrådet har besluttet 

at sproget på skolen skal være 

pænt og anerkendende. 

Elevrådet kommer rundt i 

klasserne og informerer torsdag d. 

11.4. Hver klasse udarbejder et 

”ballontræ” af karton med forslag 

til hvad eleverne kan sige 
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- orientering omkring nuværende 
kandidatsituation vedr. 
skolebestyrelsesvalg 2024 

- orientering ved SC fra dialogforum 
for folkeskoler d. 4. april kl. 19.00 
 
 

 Multibanen fungerer rigtig fint 

med, at alle må være der på 

samme tid 

 Elevrådet har søgt fælles 

elevrådets grønne pulje om tilskud 

til et insektbed ved frugttræerne 

og fået 3.500,- bevilliget 

 Freja og Lovise deltager ikke 

fremadrettet i de 

fælleskommunale elevrådsmøder i 

Aabenraa, med den begrundelse, 

at de ikke synes det giver dem 

noget og de vil hellere prioritere at 

deltage i undervisningen 

Elevrådet får stor ros fra Søren for deres 

engagement med arbejdet i elevrådet. 

SFO: 

 SFO har indført at børnene skal være uden 

for tirsdage og torsdage fra de kommer og 

ca. 1 times tid afhængig af vejret 

Medarbejderrepræsentanter: 

 Intet nyt 

Kontoret: 

Søren orienterede: 

 Byrådets har godkendt ændringsforslaget 

ift. bilag til styrelsesvedtægten for 

skoleområdet, omhandlende klasseloftet i 

0. - 3. kl.  

Dvs. at der indføres et klasseloft på 24 

elever. Dette indfases over de næste tre 

år, med start i 0. kl. til skoleåret 24/25 

 Elevtallet i kommende 0. kl. er pt på 23 

elever 
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 Aftalen vedr. afkortning af 

undervisningstiden jf. § 16 e, som blev 

drøftet på sidste skolebestyrelsesmøde og 

som der er opbakning til, at vi benytter os 

af, er blevet omsat til et lovforslag, der 

behandles i Folketinget første gang d. 5. 

april. Herefter venter en 

udvalgsbehandling og yderligere to 

behandlinger i Folketinget. På den 

baggrund forventes det, at ansøgninger 

om afkortning, jf. § 16 e, først vil kunne 

blive behandlet på Børne- og 

uddannelsesudvalgets møde i juni med 

deadline for indsendelse af ansøgninger 

medio maj.  

Vi planlægger fortsat ud fra forventningen 

om at den politiske aftale vedtages og at 

undervisningstiden dermed kan afkortes 

Nyt fra formanden: 

Annika orienterede omkring flg.: 

Fra formandsmødet: 

 Forslag til drøftelsespunkter til kommende 

dialogforrumsmøde:  

- Udfordringen med brug af rusmidler 

blandt skoleelever 

- Overgangen til udskolingen 

- Forældreengagement i udskolingen 

 Henvendelsen til Børne og 

Uddannelsesudvalget, vedr. den 

økonomiske model for visitationsager, 

som Bylderup skole havde taget initiativ 

til, tages op på kommende formandsmøde 

 I forbindelse med valg til skolebestyrelsen 

ønskes der, at forvaltningen vil være 
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behjælpelige med at reklamere for 

arbejdet i skolebestyrelsen 

Øvrigt: 

 Der er pt. 2 forældrevalgte i 

skolebestyrelsen som ønsker genvalg. De 

to udarbejder et lille skriv omkring dem 

selv og deres intentioner med arbejdet i 

skolebestyrelsen, som inspiration til nye 

kandidater, som skal lave et lille skriv. 

SC orienterede fra dialogforummet for folkeskoler 

d. 4. april kl. 19.00: 

 Karaktergennemsnittet blev drøftet, da 

Aabenraa Skoler ligger under 

karaktergennemsnittet på landsplan.  

Man drøftede forskellige perspektiver 

omkring trivsel, kompetencer fremfor 

karakterer, inklusion, fokuseret visitation, 

økonomi, pædagogik m.m. 

 SFO form og indhold blev drøftet.  

Hvilket mål er der med SFO og hvad er 

ambitionen, er det opbevaring eller skal 

den være med til at udvikle børnene? 

Overordnet var der enighed om:  
 
1. At man gerne vil have SFO`er med blik for 
dannelse af det hele menneske. 
 
2. At man gerne vil have SFO`er med meningsfyldt 
indhold og plads til den frie leg. 
 
3. At man gerne vil have et personale, der gerne 
vil SFO’en og er stærkt dedikeret i at udvikle 
denne. 
 

3. Evaluering af aktiviteter (17.30-17.40) 
 

3. Evaluering af aktiviteter 
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 Fastelavnsfest fredag d. 9.2 kl. 7.55-

9.40 

 Sprogdag fredag d. 9.2 kl. 10.10-13.00 

(13.55) 

 Elevevalueringsdage d. 20.+21.3 kl. 

7.55-13.00 (13.55) 

 Skolernes sangdag d. 22.3 

 5. kl. lejrskole i Odense d. 2.-5.4 

 

 Fastelavnsfesten blev afviklet rigtig fint. 

Dog var der elever, som ikke var 

udklædte. Elevrådet drøfter om 

mellemtrinnet skal deltage næste år og 

om der skal være et minimumskrav til 

udklædning 

 Sprogdagen var som udgangspunkt fin, 

dog var kvaliteten afhængig af, om det var 

en sproglærer eller ej, som varetog 

undervisningen. I personalegruppen 

drøftes der, hvordan man afvikle det til 

næste år. 

 Elevevalueringsdagene er fortsat et godt 

afsæt ift. skolehjemsamtalen 

 Skolernes sangdag forløb rigtig fint. 

Eleverne var meget engagerede 

 5. kl. var på lejrskole i Odense, evalueres 

på næste lærermøde i 

medarbejdergruppen. 

4. Kommende aktiviteter (17.40-17.45) 
 

Orientering om: 
 

 3. kl. lejrskole d. 16.+17. maj i Aabæk 

 

4. Kommende aktiviteter 

Søren orienterede omkring lejrskole for 3. kl. 

5. Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram 
(17.45-18.00)  

 

 Orientering om indhold vedr. aftale 
om folkeskolens kvalitetsprogram og 
drøftelse af konsekvenser for 
Bolderslev Skole 
 
- aftalen vil blive udfoldet ved 

skolebestyrelsesmødet. 
Pressemeddelelsen kan evt. læses 
på 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyh
eder/uvm/2024/mar/240319-ny-
aftale-om-folkeskolen 

5. Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram 

Søren orienterede om kvalitetsprogrammet. 

Indholdet kan læses på linket i dagsordenen 

 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
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6. Ringetidssæt, timefordelingsplan og 
lektionsfordelingsplan – bilag 1+2+3 (18.00-
18.20) 

 
Baggrund: Jf. princip for fagfordeling 
og timefordeling skal skolebestyrelsen 
orienteres om timefordelingsplanen 
for det kommende skoleår 
 

 Orientering om ringetidssæt, 
timefordelingsplan og 
lektionsfordelingsplan 2024 
 

6. Ringetidssæt, timefordelingsplan og 

lektionsfordelingsplan 

Søren orienterede omkring de tre emner 

 

7. Princip for IT & digitalisering på Bolderslev 
Skole – bilag 4 (18.20-18.35) 

 

Baggrund: Ved skolebestyrelsesmødet 
d. 7.2 kom der nye input og 
perspektiver til princip for IT & 
Digitalisering på Bolderslev Skole. SC 
har derfor justeret princippet. 
 

 Drøftelse af revideret udkast til 
Princip for IT & digitalisering på 
Bolderslev Skole 
 

7. Princip for IT & digitalisering 

Udkastet blev gennemgået og drøftet. SC tilretter 

på baggrund af drøftelserne og princippet tages 

op på næste skolebestyrelsesmøde 

8. Skolebestyrelsens årsberetning 2024 – bilag 5 
(18.35-18.45) 

 

 Drøftelse af udkast til 
skolebestyrelsens årsberetning 2024 
 

8. Skolebestyrelsens årsberetning 

Udsættes til næste møde 

9. Antimobbestrategi – bilag 6 (18.45-18.55) 
 
Baggrund: Tidligere blev mobning tilskrevet 
særlige egenskaber knyttet til de enkelte 
individer. Mobberne blev karakteriseret som 
aggressive og bevidst onde. Mobbeofrene 
var svage og rummede træk eller 
egenskaber, som gjorde dem til oplagte 
mobbeofre. Man talte om, at elever blev 
mobbet, fordi de havde briller eller rødt hår, i 

9. Antimobbestrategi 

Udsættes til næste møde 
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dag siger man, at de bliver mobbet med det 
ene eller det andet.  
Det “nye” mobbesyn, ser mobning som et 
gruppefænomen, som ikke kan forstås og 
løses med en individualistisk tilgang, hvor 
mobbere og ofre skal identificeres. Mobning 
vidner om et utrygt socialt miljø og et presset 
klassefællesskab. 

 

 Drøftelse for evt. revidering af 
Bolderslev Skoles antimobbestrategi  
 

10. Evt. (18.55-19.00) 
 

 Næste skolebestyrelsesmøde onsdag 
d. 29. maj kl. 17.00-19.00  
 

10. Evt. 

Intet nyt 

Næste møde d. 22. maj kl. 17.00 – 19.00  

Pkt.: 

 Princip for IT & digitalisering 

 Skolebestyrelsens årsberetning 

 Antimobbestrategi 

 § 16 e 

 

 

 


